
В. Локтєв, академік-секретар ВФА НАН України, академік НАН 
України: 

«Дозвольте дуже стисло зупинитися на співпраці з вищими навчальними 
закладами, або, що одне й теж, МОН.  

Якщо характеризувати цю співпрацю в цілому, то я б не став називати 
проблемною. Вона є і відбувається у нормальному робочому режимі, який 
навряд чи викликає заперечення. Тут все більш-менш стабільно.  

Міністерство і академія не припиняють пошук нових форм виховання 
фахівців сучасного рівня, що, зокрема, можна бачити з Угоди про утворення 
спільних між НАН України і університетами угод щодо спільних центрів 
магістерської підготовки, які призваний готувати вчених і інженерів для 
високотехнологічних галузей нашої держави. При цьому треба наголосити, 
що подібні Центри, як я згадував, створені Київським національним 
університетом ім. Тараса Шевченка і НТУУ «КПІ». Ще один позитивний, 
хоча вже і не новий, приклад – відкриття і успішна діяльність кафедри з 
нанофізики у Донецькому національному університеті, яка створена 
фактично співробітниками ДонФТІ, а завідувач, як відомо, – член-
кореспондент В. Варюхін.  

Що, мені здається, вимагає підсилення, так це робота Наукових рад по 
координації досліджень в академії та вищих навчальних закладах, що 
вимагає окремого обговорення…» («Про діяльність ВФА НАН України у 
2013 році».  Доповідь академіка-секретаря ВФА НАН України академіка 
НАН України В. М. Локтєва // Національна академія наук 
України (http://www.nas.gov.ua). – 2014. – 4.04).  
 


